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Skupštinu je sa zakašnjenjem od 15-ak minuta otvorila Predsednik SOPAS-a Božana Ostojić i 
nakon toga predložila radno predsedništvo i verifikacionu komisiju što je nakon glasanja usvojeno 
jednoglasno. 
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Božana Ostojić 
Golub Marić 
 
 
IZBOR VERIFIKACIONE KOMISIJE 
 
Jovan Petrović 
Predrag Radifković 
 
 
IZBOR ZAPISNIČARA 
 
Srđan Veljić 
 
 
KVORUM 
 
Jovan Petrović je u ime verifikacione komisije konstatovao da je na Skupštini prisutno 18 klubova 
(delegata), s tim što su neki imali ovlašćenja za klubove čiji delegate nisu bili prisutni (devet) što 
ukupno iznosi 27 klubova čime je ispunjen kvorum za Skupštinu. 
 
Predsedavajući Skupštine Zoran Radoičić je konstatovao da je kvorum ispunjen, nakon čega je 
stavio na glasanje dnevni red. 
 
 

DNEVNI RED 
 
 
Izveštaj o radu 
 
Finansijski izveštaj 
 
Razno 
 
Svečana dodela kartica i diploma za M2 



Dnevni red je usvojen jednoglasno, nakon čega je predsedavajući Skupštine Zoran Radoičić 
konstatovao da Skupština može početi sa radom i pozvao Božanu Ostojić da započne sa prvom 
tačkom dnevnog reda i da pročita izveštaj o radu. 
 
 
Božana Ostojić je pročitala izveštaj o radu u 2012. godini. 
 
 
Valerije Ljubičić je izneo izveštaj o radu Nastavne komisije i održanim kursevima. 
 
 
Predsedavajući Skupštine Zoran Radoičić otvara diskusiju. 
 
 
Prvi se za reč javio Milan Pavković, koji je imao primedbu vezanu za Andreja Matića (nema 
informacija u izveštaju). Predsedavajući Skupštine Zoran Radoičić je prihvatio primedbu kao 
osnovanu i izvinjava se sa obrazloženjem da je načinjena greška prilikom sačinjavanja izveštaja. 
 
 
Sledeća primedba Milana Pavkovića odnosila se na izlaganje Valerija Ljubičića, on je rekao da se 
kurs M2 ne drži, već se za M2 izlaže tema. Nakon kraće diskusije, saglasili su se oko 
terminologije da kurs bez obzira na metodologiju u principu mora da se na neki način “održi”. 
 
 
Jovan Petrović se javio sa primedbom, a ujedno i sugestijom da se ubuduće akcenat stavi na 
inicijative klubova i Instruktora jer su pojedinci aktivni isključivo kada su u pitanju diskusije na 
Skupštini, a da nema nikakvog traga njihovom radu i inicijativama tokom godine. Iako svaki put to 
na Skupštini obećavaju, niko se posle toga više ne javlja. Predlaže da ovakve stvari ubuduće uđu 
u izveštaj, i da im se posveti malo više pažnje kako bi svi imali uvid. 
 
 
Dragan Perašević apeluje na klubove, i moli da se ubuduće malo više napora i sredstava uloži u 
sama takmičenja. 
 
Slavko Makara predlaže da učešće na takmičenjima bude deo obaveze klubova, te da se 
klubovima koji su aktivni na tom polju omogući neki vid stimulacije koji bi se mogao odraziti 
smanjenjem godišnje članarine. 
 
 
Predsedavajući Skupštine Zoran Radoičić je stavio na glasanje izveštaj o radu u 2012. godini, 
kao i izveštaj Nastavne komisije koji su zatim jednoglasno usvojeni što je predsedavajući i 
konstatovao. 
 
 
Usledilo je predstavljanje finansijskog izveštaja od strane Božane Ostojić, nakon čega je 
predsedavajući Skupštine Zoran Radoičić otvorio diskusiju. 
 
 
Slavko Makara iznosi kritike u ime Miodraga Bajčetića (od koga ima ovlašćenje) na kašnjenje 
samog finansijskog izveštaja, kao i na sam izveštaj koji je loše i šturo napisan, bez potrebnih 
komentara i legende koja bi isti pojasnila. Za ubuduće zahteva da se isti dostavi minimum 7 dana 
ranije, da bude detaljniji, i da sadrži sve potrebne komentare i legende kako bi se izbegle 
nejasnoće. Ovo je ujedno i uslov jer u protivnom neće ubuduće glasati za isti ukoliko se ove 
primedbe ne usvoje. 
 



Peca Radifković objašnjava šta stoji u članu 29 Statuta, odnosno da rok nije definisan.  
 
 
Miroljub Bićanin takođe stavlja primedbu na kašnjenje finansijskog izveštaja, i traži da se isti 
ubuduće detaljno obradi i sve razvrsta analitički. 
 
 
Predsedavajući Skupštine Zoran Radoičić objašnjava da Savez nema lice koje je plaćeno za 
izradu izveštaja, već se sve radi volonterski, te da iz tog razloga treba imati razumevanja za sitne 
greške. Što se samog roka tiče, ne slaže se sa primedbama i kaže da onaj ko želi može sve 
pričitati za 2 dana s obzirom da finansijski izveštaj nije obilan. Takođe se poziva na Statut, i član 
29 koji ne sadrži rok. 
 
 
Milan Pavković stavlja primedbu koja se odnosi na iznos od prihoda koji se odnosi na kartice i 
diplome, objašnjavajući da s obzirom da su iste koštale prvobitno 1.200 Dinara, a sada 1.500 
Dinara, zbir mora biti okrugao broj što nije u ovom slučaju. Božana Ostojić objašnjava da je to 
zbog nekih slučajeva gde su pojedincima izdavani duplikati kartica koje su izgubili, a čija je cena 
5 Evra u dinarskoj protiv vrednosti, što je zbog kursa NBS uvek drugačije. Pokazuje izvod sa 
računa u kome se sve detaljno može proveriti. Milan Pavković predlaže da cena ubuduće bude 
jedinstvena, te da se svima bezuslovno naplaćuje 1.500 Dinara. 
 
 
Jovan Petrović predlaže da Miroljub Bićanin sledeće godine preuzme obavezu izrade finansijskog 
izveštaja pošto se tokom diskusije izjasnio i deklarisao kao stručnjak i ekspert za tu oblast. 
 
 
Uroš Akšamović se javlja u vezi primedbi i objašnjava da je do nekih grešaka u finansijskom 
izveštaju došlo prilikom štampanja istog jer je kompjuter nešto pobrkao, te stavlja isti na uvid gde 
se na ekranu jasno vidi razlika. Takođe pokazuje da u istom postoji detaljna analiza svega, ali da 
prosto nije hteo da zamara i opterećuje Skupštinu sitnim detaljima već je smatrao da je dovoljno 
napraviti kratak pregled. 
 
 
Predsedavajući Skupštine Zoran Radoičić priznaje da je napravljen previd zato što finansijski 
izveštaj nije prošao kroz Nadzorni odbor, čija je dužnost da primeti greške ovog tipa, te se 
obavezuje da će ubuduće Nadzorni odbor izvršiti detaljnu proveru i verifikaciju pre Skupštine. 
 
 
Peca Radifković ukazuje na to da je deo diskusije otišao u pogrešnom smeru, te da neke stvari 
ne treba mešati sa Skupštinom, niti se hvatati za neke nepotrebne sitnice i zamerati bespotrebno. 
Slaže se sa Jovanom Petrovićem da se svi članovi moraju zalagati, ali da isto tako mora i sam 
Nadzorni odbor koji je ovaj put napravio previd. 
 
 
Predsedavajući Skupštine Zoran Radoičić predlaže da ubuduće Nadzorni odbor dobije sve 
detalje, a sama Skupština samo pregled finansijskog izveštaja zbog jednostavnosti, te isto stavlja 
na glasanje. Skupština usvaja predlog većinom glasova, sa jednim glasom protiv (Milan 
Pavković). 
 
 
Milan Pavković kritikuje Nadzorni odbor zato što nije ispunio svoju obavezu da zahteva da mu se 
finansijski izveštaj dostavi unapred. 
 
 



Predsedavajući Skupštine Zoran Radoičić zaključuje diskusiju koja se odnosi na finansijski 
izveštaj te isti stavlja na glasanje. Skupština usvaja većinom glasova (5 protiv). 
 
 
 
Tačka razno 
 
 
 
Predsedavajući Skupštine Zoran Radoičić otvara diskusiju. 
 
 
Milan Pavković se javlja sa primedbom da je na zadnjoj Skupštini glasano za promene Statuta, a 
da isti nije promenjen. Navodi primere. 
 
Član 9, Slavko Makara je predložio da se se isti izmeni, ali i dalje jedan deo fali. 
 
Članovi 30, 32, 38 i 53 su pomereni, i umesto njih su 31, 33, i 52, kaže da je konfuzno te predlaže 
da se izvrši promena Statuta tako što će se uporediti sa zapisnikom sa Skupštine. 
 
Član 27 i 52 su isti ? 
 
 
Predsedavajući Skupštine Zoran Radoičić objašnjava da je deo Statuta morao biti usaglašen sa 
APR-om koji je postavljao određene uslove, kao sa sa normativnim aktima, te da Savez nije 
mogao uticati na to. Naglašava da je bitno da je isti usvojen većinom glasova. 
 
 
Milan Pavković predlaže da se napravi zvaničan i blagovremeni plan rada i takmičenja kao i svih 
ostalih aktivnosti, a sve u cilju da bi se izbeglo preklapanje koje je događa u zadnje vreme i 
stavlja klubove i takmičare u nezgodnu poziciju. 
 
 
Predsedavajući Skupštine Zoran Radoičić kaže da se osim nekolicine pojedinaca niko nije 
javljao, niti davao bilo kakve predloge, te ujedno moli sve da budu aktivniji. 
 
 
Milorad Đuknić objašnjava smisao raznih pravilnika koji su doneti, te da će ubuduće u skladu sa 
njima sve obaveze biti jasno definisane i da će se time izbeći ovakvi problemi. 
 
 
Milan Pavković pita zašto je promenjen rok za uplatu članarine, a Jovan Petrović odgovara da je 
to samo formalin propust i da nema promene. 
 
 
Božana Ostojić skreće pažnju da su klubovi oduvek pozivani da se uključe u rad i da daju 
predloge i sugestije, ali da većina njih to ignoriše, a onda se kao što je to već pomenuto javljaju 
na Skupštini sa primedbama. Da bi sve funkcionisalo kako treba, neophodno je da se svi klubovi 
uključe u rad, posebno pojedinci koji svake godine neosnovano stavljaju primedbe i opstruišu rad 
Skupštine umesto da rade nešto tokom godine, te apeluje na njih da tu praksu ubuduće zamene 
radom.  
 
Daje pohvale Slavku Makari za organizaciju takmičenja. i kaže da će Savez ubuduće maksimalno 
podržati sve one koji budu na ovakav način doprineli popularisanju takmičenja. 
Obaveštava prisutne da su u toku pregovori sa Rusima oko organizacije kurseva za sudije. 



Jovan Petrović se javlja povodom spornih članova Statuta na koje je Milan Pavković imao 
primedbe i konstatuje da su u pitanju kozmetičke sitnice, te da to nisu neki značajni propusti. 
Ponavlja ono što je i predsedavajući Skupštine Zoran Radoičić rekao, a to je da je bitno da je 
Statut prihvaćen od APR-a i ostalih institucija. Slaže se da je član 52 višak, i predlaže da se to 
reši kroz pravilnik. Naglašava da su pravilnici interna akta i da se lako mogu menjati i 
unapređivati na predlog svih članova. 
 
 
Milan Pavković se slaže sa predlogom. 
 
 
Predsedavajući Skupštine Zoran Radoičić predlaže da se svi doneti pravilnici detaljno prouče  i 
da se daju predlozi za eventualne izmene i dopune. 
 
 
Dragana Ivković se javlja u vezi Medicinskog pravilnika i objašnjava njegove manjkavosti jer isti 
nije pravljen za ronjenje već se generalno pravio prema zakonu o sportu i predlaže da se 
podzakonskim aktima definišu nejasnoće. Potrebno je da pravilnik bude usko specijalizovan i 
vezan za pojedinosti koje se odnose na ronjenje. Prihvata se obaveze da uradi predlog za 
izmene. 
 
 
Milan Pavković kaže da postoje neke nejasnoće u pojedinim slučajevima, da li lekarsko uverenje 
važi 6 ili 12 meseci, i godine na koje se odnosi. 
 
 
Predsedavajući Skupštine Zoran Radoičić ukazuje na aneks Uzora u kome je sve precizirano. 
 
 
Slavko Makara traži da se napravi kalendar takmičenja, makar i orijentacioni zbog blagovremenih 
neophodnih priprema i traži da se za isto formira komisija. 
 
 
Predsedavajući Skupštine Zoran Radoičić se slaže i ukazuje na to da treba napraviti predloge i 
poslati ih Savezu.  
 
 
Milan Pavković postavlja pitanje u vezi školske spreme u pravilniku. 
 
 
Milorad Đuknić odgovara da je u pitanju zakonski zahtev. 
 
 
Milan Pavković prihvata obrazloženje i skreće pažnju na razlike koje treba napraviti između 
licenci drugih asocijacija koje nemaju sportsku granu. 
 
 
Srđan Veljić ukazuje na probleme sa drugim neprepoznatljivim Savezima koji su zbog 
neaktivnosti Saveza kulminirali u zadnje vreme i doveli u pitanje nadležnost i kredibilitet Saveza. 
Ukazuje na pogrešno tumačenje nekih članova zakona, i skreće pažnju na mogućnost kaljanja 
ugleda Saveza te zahteva da se preduzmu konkretne mere kako bi se Savez zaštitio. Apeluje na 
sve prisutne da daju svoj doprinos, i predlaže da se pokrene inicijativa koju bi potpisali svi klubovi 
i donese plan rada po tom pitanju. Zahteva da se pod hitno sazove sednica UO koji bi sastavio 
tekst i uputio MOS dopis, te da se u MOS zakaže sastanak kako bi se pojasnilo kako tumačenje 
određenih članova zakona, tako i statusa i nadležnosti SOPAS-a kao nadležnog nacionalnog 



granskog Saveza. Apeluje i na traženje podrške od strane OK, SSS i centrale CMAS-a gde smo 
članovi i ujedno jedini prepoznatljivi Savez. 
 
Takođe ukazuje na lažno predstavljanje nadležnosti pojedinih ronilačkih asocijacija od strane 
pomenutog Saveza i predlaže da se nadležnim institucijama uputi dopis sa dokazima u kome se 
ukazuje na nepravilnosti, kao i na kršenje autorskih prava. 
 
 
Predsedavajući Skupštine Zoran Radoičić stavlja predlog na glasanje i konstatuje da je isti 
usvojen jednoglasno. 
 
 
Peca Radifković ukazuje na problem sa CEDIP Instruktorima, objašnjava da ne postoji adekvatna 
i pravilna obuka, te da se kategorije izdaju na osnovu ličnih ubeđenja i bez održavanja kurseva, a 
da su i sami kursevi nestandardizovani kao i sama asocijacija. Predlaže da se prilikom izdavanja 
licenci posebna pažnja posveti proveri praktičnih i didaktičkih sposobnosti pomenutih Instruktora, 
te da se iste ne mogu izdavati po automatizmu. 
 
 
Predsedavajući Skupštine Zoran Radoičić stavlja predlog na glasanje i konstatuje da je isti 
usvojen jednoglasno. 
 
 
Dodela kartica i diploma za M2. 
 
 
Predsedavajući Skupštine Zoran Radoičić zatvara Skupštinu. 


